
 

 

Kære elever, forældre og medarbejdere 
på Vesterbro Ny Skole 

Rigtig godt nytår til jer alle!      Jeg håber I 
har nydt ferien og er kommet godt ind i 
det nye år.  

Jeg synes der er noget magisk over, når 
man træder ind i et nyt år. Man kan 
stoppe op for en stund og se tilbage på 
året der gik. På de gode minder der er 
skabt i løbet af året, og måske på det der 
var svært, men som man har 
overkommet. Og man kan se frem og 
gøre sig tanker om, hvad man ønsker sig 
for det nye år. 

                                               

            Hvad mon det gemmer på? 

Jeg ved, at der traditionen tro vil være 
klasser som holder nytårstaler for 
hinanden på vores læringscenter – og jeg 
vil I hvert fald kigge forbi og høre nogle af 
de kloge tanker og gode ønsker, som der 
bliver sat ord på af børn på VNS.   

I dette nyhedsbrev kigger vi også både 
frem mod det nye år og tilbage på nogle 
af alle de gode minder fra den del af 
skoleåret, som er gået siden 
sommerferien.  

Jeg håber I vil læse med       
 
Oplæg ved børne- og skoleforsker 
Louise Klinge samt sundheds- og 
motivationsekspert Chris MacDonald 

    Sæt kryds i kalenderen (og tilmeld dig 
i kalenderen på Aula) tirsdag den 24. 
januar kl. 17-19, hvor vi holder oplæg og 
orientering om skolens vigtige udvikling. 
Vi håber at mange forældre har lyst til at 
deltage. Der er i skrivende stund 157 
tilmeldte forældre, og der er plads til 285 
i vores Multihal. 
 

Vi starter aftenen med et oplæg om 6 
grundlæggende behov, som alle børn og 
unge skal have opfyldt for at trives og 
udvikle sig bedst muligt. Det er vigtig 
viden for både forældre og alle, der 
arbejder med børn og unge.  
 
Herudover vil der være oplæg om 
betydningen af, at hensynet til børn og 
unges sundhed kommer i højsædet på 
skolen. 
 
I løbet af de næste 5 år, vil vi indrette 
skolehverdagen, så den bedst muligt 
imødekommer de grundlæggende 
behov hos hvert barn.  
 
Vi drøfter på mødet sammen, hvad det 
konkret betyder for jeres børns skoleliv.  
 

Fællessamling              
Vi har i mange år holdt morgensang for 
vores yngste elever på skolen. Det 
koncept har vi valgt at udvikle, så flere 
børn på skolen får glæde af det 
fællesskab, som vi opnår, når vi mødes i 
Multisalen. 

Gennem sang, musik, leg og 
fremvisninger ønsker vi at styrke 
børnenes oplevelse af at være en del af et 
større fællesskab på skolen. Vi omdanner 
derfor morgensang til fællessamling, 
som fremadrettet vil være for børn på 0. 
til 5. årgang.  

Fællessamling finder sted i Multisalen to 
onsdage om måneden i tidsrummet kl. 
12.30 – 13.00.  Den ene onsdag er for 0. – 
2. klasse. Den anden onsdag er for 3. – 5. 
klasse. Det betyder helt konkret, at jeres 
barn skal til fællessamling i Multisalen én 
gang om måneden. Fællessamlingerne 
er uden forældre.  



 
 

Programmet for fællessamlingerne vil 
indeholde velkomst og beskeder, fejring 
af fødselsdagsbørn, oplæg eller 
fremvisninger fra klasserne og til sidst 
sang og rytmik… 
 

En smule om sygdom og Corona        
Vi kan godt mærke, at der i kølvandet på 
to år med Corona er en del sygdom 
blandt børnene på skolen og blandt de 
voksne – såvel vores faste medarbejdere 
som vores vikarer.  
Det er beklageligt, men et vilkår som vi 
navigerer i ved at gøre, hvad vi kan, for at 
finde de bedst mulige vikarløsninger.  
Jeg håber det lysner på denne side af 
ferien, men det er sandsynligt at vi fortsat 
vil være lidt hårdere ramt på sygdom hen 
over hele denne vinter.  
 
Corona skal håndteres som en hver 
anden normal sygdom som fx influenza. 
Der er ikke særskilte retningslinjer ved 
symptomer på corona eller for 
coronasmittede.  
• Du anbefales at blive hjemme, hvis du 

er syg, indtil du er rask igen. 
• Der er ikke anbefalinger om test ved 

coronasymptomer. Man bør kun 
testes for covid-19, hvis man er i en 
risikogruppe og har symptomer. 

• Der er ingen særlige anbefalinger om 
isolation efter positiv covid-19 test. 

• Der er ikke anbefalinger om 
smitteopsporing. Du behøver ikke 
give besked til dine nære kontakter. 

Sundhedsstyrelsen anbefaler, at man 
følger de almindelige råd til at forebygge 
smitte. Bliv hjemme hvis du er syg, luft 
ud, vask hænder ofte, rengør overflader 
mange rører ved, host eller nys i ærmet. 
 

HUSK indkørselsforbud 7.30-8.30     
Her efter ferien vil jeg huske jer alle på, at 
der er indkørselsforbud ved alle veje 
omkring skolen i tidsrummet kl. 7.30-
8.30, for at gøre færdsel omkring skoler 
mere sikkert og trygt for børn på cykel og 
til fods - hold godt øje med skiltene. 
  

Så HUSK at parkere uden for zonen, hvis I 
kommer i bil til skolen. Så hjælper I med 
at passe godt på alle vores børn og 
slipper for en ærgerlig bøde. 
 
Maling, møbler og dekoration på VNS 
Hvis I har været på 2. sal i bygning A eller 
i stueetagen i bygning B har I nok lagt 
mærke til at der er blevet malet i smukke 
blå og grønne farver på elevgangene og 

på den ene væg i klasseværelserne          
 
Farverne skal ud over at være smukke 
også indbyde til at vi sammen passer på 
skolen og være med til at skabe lidt ro på 
de lange gange. De knager vi for længst 
har bestilt er desværre længe om at 
komme, men vi krydser fingrer for at de 
snart lander hos os og lover, at de bliver 
sat op, så snart de er i hus.  
 
Vi har også indkøbt nogle flotte 
højryggede sofaer, som skal ud på 
elevgangene, så der bliver nogle små 
kroge til gruppearbejde og fordybelse. 
Dem glæder vi os også meget til at få op 
og til at de bliver taget i brug.  
 
Der er også kommet nye møbler i flere af 
indskolingens lokaler.  
 
Vi er optaget af, hvordan vi kan få de 
fysiske rammer til at fremstå mere 
indbydende for et godt læringsmiljø, og 
hvordan vi kan få dekoreret rundt på 
skolen, så der bliver noget smukt og 
spændende at se på – allerhelst 
produceret af nogle af alle de dejlige 
børn på skolen.  
 
Måske har I også lagt mærke til det fine 
maleri i Paradisgården, de flotte 
mosaikker på trappen fra Paradisgården 
samt landkortene og aktivitetszoner på 
gangene i bygning A.  
 
Det kommer selvfølgelig til at tage tid, for 
det er både tidskrævende og 
omkostningsfuldt, men vi arbejder 
løbende på det, og glæder os dagligt 
over de skridt, vi får taget.   



 
 

Nyt køkken på Bryggergården 
Efter lange ventetider, er arbejdet 
omkring et nyt køkken endelig startet op 
på Bryggergården. Vi taler om et rigtig 
stort ansigtsløft med flere nye maskiner, 
og mange flere muligheder for at lave 
lækker god eftermiddagsmad til 
børnene. Det giver os også bedre 
muligheder for at inddrage børnene i 
vores madlavning. Dette er noget vi 
gerne vil blive bedre til, og derfor vil vi i 
det nye år få besøg af Meyers Madhus, 
der kan hjælpe os med at skabe de 
bedste rammer for netop dette. 
 
Og så lidt om et lille udpluk af de fine 
aktiviteter der har været rundt på skolen 
og KKFO’en siden sommerferien.  
 
Fernisering på KKFO’en 
På Uno har to grupper 
blandede børn fra 0.-3. 
klasse hver især haft tre 
sammenhængende dage 
til at udfolde sig med 
staffeli på lærreder i krea-
rummet. Vigtigst af alt var 
legen og eksperimenterne, 
og der blev brugt mange 
forskellige materialer til at male og 
sprøjte maling på lærredet med. 

Værkerne blev vendt 
og drejet, og 
pludselig dukkede 
førhen usete motiver 
op. 
 
Fredag den 19. august 
blev holdt fernisering, 
hvor jeg var heldig at 
komme forbi og åbne 
udstillingen med en 

lille tale og klippe det røde bånd. 
Der blev budt 
på 
pindemadder 
og samtaler 
med de mange 
forskellige 
kunstnere.  
 

Læsedag 
I 8.b arbejdede de 
på årets læsedag 
med temaet 
samtykke og 
grænser. De læste 
novellen 
‘Kysseklar’, 
snakkede om 
eksempler på respekt, overtrædelse og 
udfordring af grænser i historien.  
 

Herefter 
producerede 
klassen, i grupper, 
enten et dukketeater 
eller skyggespil, med 

en scene fra hvad de tror der skete efter 
novellens slutning. 
Store succes, glade 
børn og en 
forståelse for 
samtykke rigere. 
 
 

Rådhuspandekager til 5z og 6c        
Efter at have 
vundet skole-OL 
blev 5z og 6c budt 
på 
rådhuspandekager 
af børne- og 
ungdoms-
borgmester Jakob Næsager.  
 

Vores to 
dygtige 
klasser var de 
første 
skoleklasser 
som er blevet 
indbudt til 
denne fine 

tradition, hvor Københavns Kommune 
fejrer særlige præstationer med 
rådhuspandekager. Det var vi meget 
stolte af!  
 
Borgmesteren holdt en tale for børnene, 
så var der rådhuspandekager og 
sodavand til alle, og til sidst fik 



 
 

danseholdene lov at optræde for 
borgmesteren og alle øvrige fremmødte i 
den flotte rådhushal på Københavns 
Rådhus.    

 

Avisuge på 7. årgang          
I uge 47 havde vi projektuge, hvor 
eleverne på 7. årgang arbejdede med at 
producere deres egen avis med 
undersøgende journalistik, sport 
segmenter, klummer og alt hvad man 
kender fra en avis.  
Det var en fornøjelse at være vidne til en 
årgang der arbejdede dybdegående og 
kritisk med de emner de kastede sig over 
og samlet lavede et fantastisk produkt.  
Jeg håber I har haft mulighed for at læse 

den gode avis derhjemme        
 
Kulturuge på 5. årgang 
På 5. årgang var der kulturuge i uge 47, 
hvor der blev lavet mad fra Sverige, 
Cuba, Grækenland og Indien. Til at vække 
appetitten startede børnene med at spille 
musik og danse i alle disse dele af verden. 

                       

Temauge om Tunesien på 2 årgang 
På 2. årgang har vi haft temauge med 
fokus på Tunesien ifm. børnenes U-
landskalender, hvor børnene skulle lære 
om livet som barn i Tunesien, deres klima 
og geografi, men også lave viadukter og 
spille dukketeater. Det gik rigtig godt, og 
børnene var nysgerrige og sugede viden 
til sig. 

VM på KKFO’en  
Der var lagt op til en dansk vm-sejr i 
første kamp mod Tunesien i VM-
gruppespillet. KKFOen invitererede alle 
de glade fodboldbørn til fodboldfest på 
Bryggergården, hvor der blev sunget 
slagsange, nationalsang og heppet som 
var vi på stadion! Det var en fornøjelse at 
se, hvor mange vi kunne samle om 
landsholdet og fodboldkamp. Desværre 
blev resultatet ikke efter børnenes 
indsats, og vi måtte alle gå skuffet derfra. 
Men som flere unger sagde; så vinder vi 
nok EM næste gang!  

 
Basketballturnering har udviklet sig til 

et frikvartersprojekt      
På 8. årgang deltog vores elever til en 
turnering i basketball den 17. november, 
hvor de klarede sig virkelig flot. Eleverne 
havde vist holdånd, samarbejde og 
initiativ til at klare sig til en turnering, 
hvor flere andre skoler længe havde 
forberedt sig til turneringen.  
 
Dette tændte en glød i vores elever, 
hvilket har gjort, at vi har startet et 
frikvartersprojekt omkring basketball i 
pauserne i en af vores sale.  
 
Eleverne har nu fået mulighed for at 
træne basketball i frikvartererne frem 
mod en turnering, vi skaber i samarbejde 
med Lundehusskolen, der er en skole 
med basketlinje. Vi glæder os meget til 
eleverne kan møde hinanden på tværs og 
skabe gode relationer gennem sport og 
bevægelse.  



 
 

Vi bygger bro til flere fritidsaktiviteter 
på KKFO’en 
I efteråret 
startede 
KKFO’en et 
projekt i 
samarbejde 
med MK Padel, 
hvor vi lejede 
os ind på nogle 
baner. Dette 
har været en kæmpe succes, og vi har 
haft rigtig mange børn afsted på tur til 
Padel. Hvert hold har bestået af 12-14 
børn fordelt ud på 0.-3. klasse, hvor de 
har øvet sig i reglerne og spillet. Projektet 
har kørt i foreløbig 6. uger, hvor vi vil 
evaluere og se på, om vi skal fortsætte.  
 
MAN Energy – et anderledes 
erhvervspraktikforløb 
Den 1. december var der diplom-
overrækkelse på MAN Energy Solutions 
ved børne-og 
ungdomsborgmester 
Jakob Næsager. Her 
deltog vi fra Vesterbro 
Ny skoles udskoling 
fordi vores to elever 
Frederik og Benedikt fra 
9.V havde deltaget i 
dette åben skole 
erhvervspraktik forløb.  
 
Frederik og Benedikt har været med til at 
designe, simulere, 3D-printe og udvikle 
modeller til, hvordan fremtidens skibe 
kan se ud. Nogle virkelig flotte og 
gennemtænkte modeller, som drengene 
havde arbejdet i dybden med, så de 
kunne levere et flot produkt til 
diplomaftenen. 
  
Til foråret starter der en ny runde på 
MAN Energy, så hvis man går i 
udskolingen og er interesseret, kan man 
se mere på videoen herunder og trække 
fat i sin lærer.  
Link: 
https://vimeo.com/gottlieb/review/497
937164/bec953dcd7 (kode: ytl) 

Teselskab for 2. klasserne på Uno  
På Uno blev der traditionen 
tro holdt teselskab og 
drukket te i lange baner - 
selvfølgelig med lækre 

kager til         Vi glæder til 2 
selskaber mere i 2023. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Genbrugsjul i 2c          
Og så har vi haft skruet HELT op for 
julehyggen i december måned rundt 
omkring på skolen.  
 
I 2c havde de både juletræ, julepynt og 
ikke mindst lyskæder. De havde gjort det 
på den måde, at de havde ønsket sig ting 
til klassen, som kan bruges fælles - og 
som skulle være genbrug.  
 
I stedet for at 
bruge penge 
på nye ting, 
kiggede 
børnene efter, 
hvad de havde 
hjemme. Det 
kunne være 
gamle spil, bøger, tæpper, puder, 
julepynt eller lyskæder.  
Hvis man gerne ville låne klassen en bog 
for en periode, måtte man også det.  
 

https://vimeo.com/gottlieb/review/497937164/bec953dcd7
https://vimeo.com/gottlieb/review/497937164/bec953dcd7


 
 

Vigtigt var, at man kun skulle tage noget 
med, hvis man havde, og man måtte 
gerne tage flere 
ting med. Hvis 
man ikke havde 
noget, så var det 
også helt okay.  
 
På billedet kan I se 
hvordan der under 
træet blev fyldt af 
genbrugsgaver, 
som blev trukket i 
løbet af måneden 

til glæde for hele klassen       
 
Jul på KKFO’en  
Hele november havde børnene travlt 

med at lave flotte Julekalendere     Nogle 
med have, hund og børn der skøjter. Det 
er en populær tradition som vi hygger 
med hvert år ved juletid. 

 
 

Og i hele december 
har der været 
tegne-konkurrence 
på Uno, hvor fire 
heldige vindere 
blev valgt hver dag.  
 

Det er endnu en 
hyggelig 
tradition, som 
altid er populær:-) 

 
 

Og med disse fine julebilleder slutter 
dette nyhedsbrev. Tak fordi I læste 

med       

På vegne af alle os på VNS,  
mange hilsner Sara 


